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   Informace z 2. zasedání  
     Sněmu Rady vysokých škol  

konaného 16. května 2024  
 
 
Zasedání probíhalo prezenčně. Počet přítomných členů byl 156.  

Zasedání se zúčastnili hosté: 

doc. PhDr. Mikuláš Bek, Ph.D. – ministr školství, mládeže a tělovýchovy 

prof. MUDr. Milena Králíčková, Ph.D. – předsedkyně České konference rektorů  

Ing. Radim Ryška, Ph.D. – ředitel Centra pro studium vysokého školství  

Mgr. Eva Lehečková, PhD. – děkanka Filozofické fakulty Univerzity Karlovy 

PaedDr. Jitka Jánošová, MBA – členka výboru Vysokoškolského odborového svazu 

 

Schválený program: 

1. Zahájení  

2. Slovo pana ministra MŠMT Mikuláše Beka  

3. Zprávy z Užšího předsednictva Rady VŠ (prof. Mgr. Tomáš Kašparovský, Ph.D.)  

4. Zprávy ze Studentské komory Rady VŠ (Ing. Michal Farník)   

5. Zprávy z Fóra předsedů akademických senátů (doc. Ing. Jan Janoušek, Ph.D.)  

6. Volba místopředsedy Rady vysokých škol – navržený kandidát doc. Ing. Jan Janoušek, Ph.D.  

7. Vystoupení hostů   

8. Prezentace výsledků projektu Eurograduate (Ing. Radim Ryška, Ph.D.)  

9. Programové prohlášení Rady VŠ  

10. Zprávy z Ekonomické komise (doc. Ing. Irena Benešová, Ph.D.)  

11. Zprávy z Legislativní komise (JUDr. Ing. Mgr. Marek Hodulík)    

12. Zprávy z Komise pro vzdělávací činnost (doc. RNDr. Irena Smolová, Ph.D.)  

13. Zprávy z Komise pro etiku (Mgr. Tomáš Foltýnek, Ph.D.)  

14. Různé  

 

1. Zahájení  

Zasedání zahájil předsedající prof. Jiří Skládanka a uvítal všechny přítomné, následně představil program 

zasedání, skrutátory a návrhovou komisi a nechal o nich hlasovat.  

 
Předmět hlasování:  
Sněm Rady vysokých škol schvaluje program 2. zasedání Sněmu Rady vysokých škol. 
 

Program byl schválen optickou většinou, nikdo nehlasoval proti, nikdo se hlasování nezdržel. 
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Předmět hlasování: 
Sněm Rady vysokých škol schvaluje skrutátory Ing. Martina Horvátha a Bc. Janu Bečkovou.  
 
Skrutátoři byli schváleni optickou většinou, nikdo nehlasoval proti, nikdo se hlasování nezdržel.   

 
Předmět hlasování: 
Sněm Rady vysokých škol schvaluje návrhovou komisi ve složení: členové Užšího předsednictva, doc. Dr. 
Ing. Vlasta Radová, RNDr. Pavel Popela PhD, doc. Ing. Irena Benešová, Ph.D. a JUDr. Ing. Mgr. Marek 
Hodulík.  
 

Návrhová komise byla schválena optickou většinou, nikdo nehlasoval proti, nikdo se hlasování nezdržel.   

2. Slovo pana ministra MŠMT Mikuláše Beka  

Pan ministr školství, mládeže a tělovýchovy doc. PhDr. Mikuláš Bek, Ph.D. pozdravil přítomné a informoval  

o aktuální agendě, kterou ministerstvo školství řeší a která se týká vysokých škol. Jedná se zejm. o proces 

projednávání novely zákona o vysokých školách, přípravu další novely zaměřené na kvalitu a akreditace, 

zmínil rovněž záměr zahájení diskuse o přípravě zcela nového zákona o vysokých školách. V další části 

informoval o jednáních směřujících k navýšení rozpočtu vysokého školství a podpoře společensky 

poptávaných profesí.  Následně odpovídal na dotazy členů Sněmu zaměřených na dílčí detaily legislativního 

procesu projednávání novely zákona o vysokých školách, financování vysokých škol a finanční podpory 

studentů. 

3. Zprávy z Užšího předsednictva Rady vysokých škol   

Prof. Tomáš Kašparovský seznámil účastníky se zprávami z Užšího předsednictva Rady VŠ včetně informování 

o proběhlých a dalších plánovaných jednáních. 

 

Usnesení 
Sněm Rady vysokých škol bere na vědomí zprávy z Užšího předsednictva Rady vysokých škol.  
 
Usnesení bylo přijato optickou většinou hlasů, nikdo nehlasoval proti, nikdo se hlasování nezdržel.  

 

4. Zprávy ze Studentské komory Rady vysokých škol 

Ing. Michal Farník seznámil účastníky se zprávami ze Studentské komory Rady VŠ.  

 
Usnesení:  
Sněm Rady vysokých škol bere na vědomí zprávy ze Studentské komory Rady vysokých škol.  
 

Usnesení bylo přijato optickou většinou hlasů, nikdo nehlasoval proti, nikdo se hlasování nezdržel.  
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5. Zprávy z Fóra předsedů akademických senátů 

Doc. Jan Janoušek informoval přítomné o jednání a výstupů z Fóra předsedů akademických senátů, které se 

konalo 11 a 12. dubna 2024 na ČVUT. Zvolen byl nový předseda Fóra předsedů akademických senátů  

prof. Radek Cibulka a místopředseda dr. Petr Bělina. Byly diskutovány tři oblasti: záležitosti vysokých škol, 

volba nového předsedy a volba nového místopředsedy, výměna zkušeností z činností akademických senátů.  

 
Usnesení:  
Sněm Rady vysokých škol bere na vědomí zprávy z Fóra předsedů akademických senátů.  
 
Usnesení bylo přijato optickou většinou hlasů, nikdo nehlasoval proti, nikdo se hlasování nezdržel.  

 
6. Volba místopředsedy Rady vysokých škol – navržený kandidát doc. Ing. Jan Janoušek, Ph.D.  

Předsedající prof. Jiří Skládanka vyzval přítomné k hlasování o volební komisi a k hlasování o navrženém 

kandidátu na místopředsedu Rady VŠ.  

 
Předmět hlasování:  
Sněm Rady vysokých škol schvaluje volební komisi ve složení: prof. PhDr. Michaela Hrubá Ph.D.,  
doc. Mgr. Jiří Langer, Ph.D. a Ing. Michal Farník.  
 

Volební komise byla schválena optickou většinou, nikdo nehlasoval proti, nikdo se hlasování nezdržel. 

 

Předseda volební komise doc. Langer seznámil přítomné s procesem volby navrženého kandidáta. 

Následovalo představení doc. Jana Janouška a zodpovězení dotazu souvisejícího s rolí akademické 

samosprávy. 

 

V tajném hlasování, v němž bylo odevzdáno celkem 146 hlasovacích lístků, obdržel navržený kandidát 117 

kladných hlasů, 18 hlasů záporných, 9 členů se hlasování zdrželo a 2 hlasovací lístky byly neplatné. 

 

V souladu s pravidly nastavenými Statutem Rady VŠ byl doc. Ing. Jan Janoušek, Ph.D. zvolen 
místopředsedou Rady VŠ.  

 

7. Vystoupení hostů 

Na 2. zasedání Sněmu Rady VŠ vystoupili hosté:  

prof. MUDr. Milena Králíčková, Ph.D. – předsedkyně České konference rektorů  

Konstatovala, že komunikace a spolupráce ČKR a Rady VŠ probíhá intenzivně a vstřícně z obou stran, 

informace jsou sdíleny a postupy v klíčových otázkách pravidelně laděny. 
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Mgr. Eva Lehečková, PhD. – děkanka Filozofické fakulty Univerzity Karlovy 

Rekapitulovala situaci po útoku na FF UK, včetně přesného zhodnocení celospolečenského dopadu, který se 

navzdory poměrně omezené lokalitě události ukázal jako enormní a bezprecedentní. Informovala  

o opatřeních univerzity i fakulty a zdůraznil nutnost dlouhodobé investice do měkkých opatření, včetně 

psychické podpory akademické obce; zmínila i otázku vnitrouniverzitního legislativního ošetření vnášení 

zbraní na akademickou půdu. 

 

8. Prezentace výsledků projektu Eurograduate (Ing. Radim Ryška, Ph.D.)  

Ing. Radim Ryška, Ph.D. – ředitel Centra pro studium vysokého školství představil výsledky projektu 

Eurograduate. Zástupkyně CSVŠ informovala o zapojených zemích, zkoumaných oblastech, kohortách 

studentů, a zejména pak o důležitých identifikovaných trendech, včetně důrazu na požadované kompetence. 

 

9. Programové prohlášení Rady VŠ 

 

Sněmu byl předložen předsedajícím návrh dokumentu Programového prohlášení Rady VŠ pro období  

2024-2026. Doc. Langer rekapituloval proces přípravy návrhu dokumentu a komentoval jeho výslednou 

podobu. 

 

Předmět hlasování: 
Sněm Rady vysokých škol schvaluje Ing. Michala Farníka jako dalšího skrutátora.  
 
Další skrutátor byl schválen optickou většinou, nikdo nehlasoval proti, nikdo se hlasování nezdržel.   

 

Usnesení:  
Sněm Rady vysokých škol schvaluje Programové prohlášení Rady vysokých škol na období 2024–2026.  
 

Usnesení bylo jednomyslně přijato 120 hlasy, nikdo nehlasoval proti, nikdo se hlasování nezdržel.  

 
10. Zprávy z Ekonomické komise  

Doc. Irena Benešová seznámila účastníky se zprávami z Ekonomické komise. 

 

Usnesení:  
Sněm Rady vysokých škol bere na vědomí zprávy z Ekonomické komise.  
 

Usnesení bylo přijato optickou většinou hlasů, nikdo nehlasoval proti, nikdo se hlasování nezdržel.  
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11. Zprávy z Legislativní komise  

JUDr. Marek Hodulík seznámil účastníky se zprávami z Legislativní komise. Zejména s přípravou novelizace 

vysokoškolského zákona a změnou zákoníku práce; věnoval se též problematice legislativy týkající se nošení 

zbraní na půdě vysokých škol. 

 

Usnesení:  
Sněm Rady vysokých škol bere na vědomí zprávy z Legislativní komise. 
 

Usnesení bylo přijato optickou většinou hlasů, nikdo nehlasoval proti, nikdo se hlasování nezdržel.  

 

12. Zprávy z Komise pro vzdělávací činnost (doc. RNDr. Irena Smolová, Ph.D.)  
 
Doc. Irena Smolová informovala i podnětech komise týkajících se možných úprav indikátorů kvality 

(internacionalizace, zaměstnanost, VaV, RUV atd.). 

Usnesení:  
Sněm Rady vysokých škol bere na vědomí zprávy z Komise pro vzdělávací činnost.  
 

Usnesení bylo přijato optickou většinou hlasů, nikdo nehlasoval proti, nikdo se hlasování nezdržel.  

 

13. Zprávy z komise pro etiku (Mgr. Tomáš Foltýnek, Ph.D.) 
 
Mgr. Tomáš Foltýnek upozornil na fakt, že administrativní zátěž (projekty atd.) nutí vysoké školy k úkonům, 

které v čase vedou k otupenému vnímání etických hodnot (formální výkazy atd.); řešením je směřování  

k menšímu množství účelových peněz, ale také větší důvěra poskytovatele vůči příjemci zdrojů, tedy vysokým 

školám, a větší důraz na věcnou kvalitu výstupů, nikoliv splnění administrativních záležitostí.  Z pléna dále 

zazněl podnět na zohlednění práce s AI do etických kodexů vysokých škol. 

 

Usnesení:  
Sněm Rady vysokých škol bere na vědomí zprávy Komise pro etiku. 
 

Usnesení bylo přijato optickou většinou hlasů, nikdo nehlasoval proti, nikdo se hlasování nezdržel.  

 

 

 

Kompletní záznam jednání bude k dispozici v členské sekci na www stránkách Rady vysokých škol. 

Nejbližší řádné zasedání Předsednictva Rady vysokých škol se bude konat dne 20. června 2024.  
Nejbližší zasedání Sněmu Rady vysokých škol se bude konat dne 19. září 2024.  

http://www.radavs.cz/
http://www.radavs.cz/
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